السيرة الذاتية

أ.د. أزهار عبود حسون حمود الجواري

الجامعة المستنصرية - كلية -التربية Mobile: +9647709821360 Email: Azharshmal333@gmail.com

ملخص تعريفي:

- مواليد بغداد (1967/1/15) تخصص علم النفس التربـوي / قيـاس وتقويـم.
- (2006- ولحد الآن): تدريسية في قسم الأرشاد النفسي والتوجيه التربوي/ كلية التربية/الجامعة المستنصرية.
 - (2006-1999): تدريسية في فرع تمريض الصحة النفسية والعقلية / كلية التمريض/جامعة بغداد .
 - (1987- 1999): تدريسية ومرشدة تربوية في وزارة التربية.
- (2013) مرتبة أستاذ، (2004) مرتبة أستاذ مساعد، (2001) مرتبة مدرس، (1998) مرتبة مدرس مساعد.

الشهادات الدراسية:

- Ph.D. -1: (2001) شهادة الدكتوراه في علم النفس التربوي/ قياس وتقويم من كلية التربية/ جامعة بغداد.
- 2- M.A. (1998) شهادة الماجستير في علم النفس التربوي/ قياس وتقويم من كلية التربية/ جامعة بغداد.
 - 3- .B.A: (1994) شهادة البكالوريوس في العلوم التربوية والنفسية من كلية التربية/ جامعة بغداد.

الجوائز والتكريم الأكاديمي

- كتاب شكر من وزارة التخطيط والتعاون الانمائي (1)
- كتاب شكر من وزارة التعليم العالى والبحث العلمي (3)
 - كتاب شكر من رئاسة الجامعة المستنصرية (10)
 - كتاب شكر من رئاسة جامعة بغداد (2)
- كتاب شكر من عمادة كلية التربية /الجامعة المستنصرية (2)
- كرمت بجائزة مالية ومعنوية من وزارة التعليم العالي والبحث العلمي سنة (2001).

الخبرة الأكاديمية والتدريس:

- 1- (34) سنة خبرة في التدريس منها (22) سنة تدريس في الجامعة ،(12) سنة في وزارة التربية.(15) سنة خبرة في الاشراف ومناقشة
 - بحوثُ و اطاريح الدراسات العليا، فضلا عن الخبرة في تقويم البحوث العلمية للمجلات والمؤتمرات.
 - 2- خبرة في استعمال البرامج الاحصائية من اهمها (SPSS) في اطاريح وبحوث الطلبة ،وفي التدريس.
 - 3- خبرة في استعمال الكومبيوتر والانترنت

المقررات الدراسية التي تم تدريسها:

الدراسات الأولية	الدراسات العليا
احصاء تربوي + اختبارات ومقاييس + قياس وتقويم	صاء تربوي متقدم + اختبارات ومقاييس + تصميم بربيي وتحليل احصائي +قياس نفسي + نظرية القياس

الأنتساب المهنى او الجمعيات:

- -(2009) عضوة في لجنة لدراسة واقع حال الخريجين ووضع خطط جديدة لمناهج الدراستين الثانوية والجامعية (في وزارة التعليم العالى
- والبحث العلمي). -(2009-2006) عضوة في اللجنة الوطنية لإنجاز مشروع الطفولة المبكرة في العراق مع منطقة اليونيية والتعاون مع وزارت التعليم العالمي والصحة والتربية (في وزارة التربية).

-(2009) عضوة في لجنة استحداث دراسة ماجستير قياس وتقويم في كلية التربية ابن الهيثم/جامعة بغداد (في الجامعة المستنصرية). - (1999- ولحد الان) عضوة في اكثر من (10) لجان داخل الكلية.

-(2019- ولحد الان) عضوة في لجنة وزارية بوزارة التعليم العالي لقياس وتصنيف مستويات المهارات لدى طلبة الجامعات العراقية.

المنشورات العلمية

- بحوث علمية: نشرت (31) بحث علمي في المجلات العلمية المحكمة في الجامعات العراقية. تطوير المهارات:

-(2009-2006) عضوة في (2) ورشة عمل اقيمت في الاردن و (2) ورشة عمل اقيمت في بغداد، لإعداد حقيبة تعليمية لأطفال رياض الاطفال في العراق وتجريبها ،واجراء البحوث حولها. - شاركت بالعديد من المؤتمرات العلمية التي اقيمت في العراق بالحضور ،وبالمشاركة ب(6) بحوث في مؤتمرات مختلفة.

المرابعة ال

Curriculum Vitae

Prof.Dr. Azhar Abood Hasoon Hmood AL-Jewari

Mustansiriyah University – College of Education ` *Mobile*: +9647709821360

Email: <u>Azharshmal333@gmail.com</u>

PERSONAL SUMMARY:

-Born in Baghdad (15/1/1967) ,Specialty Educational psychology / Measurement & Evaluation.

-(2006-so far): teaching in the department of psychological counseling & educational guidance College of Education /AL- Mustansiriyh University.

-(1999-2006): Teaching in the Department of Mental Health / College of Nursing / Baghdad University.

-(1987-1999): Teaching & Counselor in Ministry of Education.

-(2013): Ranking professor ,(2004) Ranking assistant professor, (2001) Ranking instructor , (1998) Ranking assistant instructor.

EDUCATION:

1- Ph.D.: (2001) of ph.D. in Educational psychology / Measurement & Evaluation, from College of Education / Baghdad University.

2- M.A.: (1998) Master's degree in Educational psychology /Measurement & Evaluation, from College of

Education / Baghdad University.

3- B.A. :(1994) BSC degree in educational &psychological sciences, from College of Education / Baghdad University.

ACADEMIC HONORS AND AWARDS:

- -Owner paper from Ministry of Planning and Development Cooperation (1).
- Owner paper from Ministry of Higher Education & Scientific Research (2) .
- Owner paper from the Presidency of AL- Mustansirya University (6)
- Owner paper from the Presidency of Baghdad University (2).
- Owner paper from Dean of the college of education (2).
- --Financial a wards & moral of the Ministry of Higher Education & Scientific Research in (2001).

ACADEMIC / TEACHING EXPERIENCE:

- 1- (34)years teaching experience ,including (22) years teaching at the university ,(12)years in the Ministry of Education . (15) years' experience in supervision and discussion of research and graduate thesis ,as well as experience in the evaluation of scientific research journals and conferences.
- 2-Experience in the use of statistical programs like (SPSS) in thesis and research students, and in teaching.

3- Experience in the use of computer and internet.

COURSES TAUGHT:

Undergraduate	Graduate
Educational Statistics + Tests & Scales Measurement & Evaluation	Educational Statistics advanced + Tests & Scales + Statistical Analysis Experimental Design +
do to	Psychometric + Theory of Measurement

PROFESSIONAL AFFINATIONS

المناسب والتوجية التربية الم

- -(2009) A member of the committee to study the reality of the post- graduates ,and to develop new plans for the curricula of secondary and university studies (in Ministry of Higher Education & Scientific Research) .
- -(2006-2009)A Member of the National Commission for the completion of early childhood in Iraq with UNICEF in collaboration with the Ministries of Higher Education ,Health and Education (in Ministry of Education).
- -(2009) A Member of the Committee for the development of the study of MS to measure and evaluate in the college of education (Ibn al- Haytham) / Baghdad University (in AL- Mustansiriyh University).
- -(1999- so far) A member of more than (10) most of the Committees inside the college.

PUPLICATIONS:

-(31) scientific research published in scientific journals Court.

PROFFESSIONAL DEVELOPMENT

- -(2006-2008) A member of the (2) workshops held in Jordan, and (2) in Baghdad to prepare an educational bag for kindergarten children in Iraq, testing, and conduct research around it.
- -(1999-2016) Participated in many scientific conferences ,and in partnership in (6) researches at various conferences.

